
Voorzitter: Weisglas

Tegenwoordig zijn 136 leden, te
weten:

Albayrak, Apostolou, Van Ardenne-
van der Hoeven, Arib, Atsma,
Augusteijn-Esser, Bakker, Balemans,
Balkenende, Barth, Van Beek,
Belinfante, Van den Berg, Biesheuvel,
Van Blerck-Woerdman, Blok, De Boer,
Bolkestein, Van Bommel, Bos, Brood,
Buijs, Bussemaker, Van de Camp, De
Cloe, Cornielje, Crone, Dankers, Van
Dijke, Dijksma, Dijkstal, Dittrich, Van
den Doel, Van Dok-van Weele,
Duijkers, Duivesteijn, Eisses-
Timmerman, Essers, Eurlings, Geluk,
Van Gent, Van Gijzel, Giskes, Gortzak,
De Graaf, De Haan, Halsema,
Harrewijn, Van Heemst, Hermann,
Herrebrugh, Hessing, Hillen, Van der
Hoek, Hoekema, Van der Hoeven,
Hofstra, De Hoop Scheffer, Kalsbeek-
Jasperse, Kamp, Kant, Karimi, Klein
Molekamp, Van der Knaap, Koen-
ders, Kuijper, Lambrechts, Leers,
Luchtenveld, E. Meijer, Th.A.M.
Meijer, Melkert, Middel, Van
Middelkoop, De Milliano, Nicolaı̈,
Niederer, Van Nieuwenhoven,
Noorman-den Uyl, Oedayraj Singh
Varma, Oplaat, Örgü, Oudkerk, Van
Oven, Passtoors, Poppe, Rabbae,
Ravestein, Rehwinkel, Reitsma,
Remak, Van ’t Riet, Rietkerk, Rijpstra,
Rosenmöller, Ross-van Dorp,
Rouvoet, Santi, Schreijer-Pierik,
Schutte, Smits, Spoelman, Van der
Staaij, Van der Steenhoven,
Stellingwerf, Stroeken, Swildens-
Rozendaal, Terpstra, Timmermans,
Udo, Valk, Ter Veer, Te Veldhuis,
Vendrik, Verbugt, Verburg, Verhagen,
Van der Vlies, Van Vliet, Voorhoeve,
M.B. Vos, O.P.G. Vos, Voûte-Droste,
Waalkens, Wagenaar, Van Walsem,
Weekers, Weisglas, Van Wijmen,
Wijn, Wilders, De Wit, Witteveen-

Hevinga, Van Zijl, Zijlstra en Van
Zuijlen,

en mevrouw Borst-Eilers, minister
van Volksgezondheid, Welzijn en
Sport.
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De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede, dat zijn ingekomen berichten
van verhindering van de leden:

Van den Akker, Bijleveld-Schouten en
Hamer, wegens bezigheden elders;

Van Zuijlen, wegens bezigheden
elders, alleen voor de middag-
vergadering;

Kortram, wegens ziekte.

Deze berichten worden voor
kennisgeving aangenomen.

De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Koenders.

De heer Koenders (PvdA): Mijnheer
de voorzitter! Met grote zorg kijken
wij allemaal elke dag opnieuw naar
de zorgelijke ontwikkelingen in
Rusland. Er is al gedurende een
week sprake van een politieke
patstelling die zich met de dag

verder in negatieve zin ontwikkelt.
Wij kijken daar met relatieve
onmacht naar, niet alleen wat betreft
de politieke situatie, die ook
veiligheidspolitieke consequenties
kan hebben voor Rusland en voor de
situatie daarbuiten, maar ook wat
betreft de sociale implosie van dat
land. Wij hebben inmiddels het
bericht ontvangen dat de armoede in
Rusland op korte termijn zeer fors is
toegenomen en dat velen tot de
bedelstaf zijn veroordeeld. Inmiddels
is ook duidelijk dat de situatie in
Rusland ons, ondanks die relatieve
onmacht, niet koud kan laten. Mijn
fractie heeft de minister van
Buitenlandse Zaken, de minister van
Financiën en de minister voor
Ontwikkelingssamenwerking vorige
week een aantal vragen gesteld over
de buitenlandpolitieke en financieel-
economische opstelling van
Nederland ten opzichte van Rusland.
Hoewel wij niet daadwerkelijk en
definitief kunnen beslissen over de
situatie in dat land of die situatie
zelfs maar in geringe mate kunnen
beı̈nvloeden, zal het duidelijk zijn dat
in de EU, maar ook in het IMF en
elders op dit moment beslissingen
worden genomen die van belang zijn
voor de situatie in Rusland. Ik
verzoek de ministers dan ook om de
vragen die wij vorige week in brede
zin over dit onderwerp hebben
gesteld, nog deze week te beant-
woorden, zodat wij kunnen overzien
hoe wij daarover begin volgende
week – of misschien eerder – in het
overleg over de Algemene Raad of
anderszins met de regering van
gedachten kunnen wisselen.

De voorzitter: Ik merk op dat – als ik
goed ben geı̈nformeerd – de
CDA-fractie ook schriftelijke vragen
over dit onderwerp heeft gesteld.
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De heer Hessing (VVD): Ik steun het
voorstel graag, waarbij ik aanneem
dat de regering ook nadrukkelijk zal
ingaan op de consequenties van de
ontwikkelingen in Rusland voor
Nederland.

Mevrouw Vos (GroenLinks): Ik steun
het voorstel van harte.

De voorzitter: Ik stel voor, het
stenogram van dit deel van de
vergadering door te geleiden naar
het kabinet, met de aantekening dat
naast het gewenste tempo van de
beantwoording ook wordt verzocht
om de vraagstelling zoals die in de
schriftelijke vragen van de CDA-
fractie naar voren is gekomen, bij die
beantwoording te betrekken.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is de behandeling van:
- het voorstel van rijkswet

Goedkeuring van de op 18
december 1996 te Brussel tot
stand gekomen Verdragen
tussen het Koninkrijk der
Nederlanden en het Koninkrijk
België inzake de afbakening van
de territoriale zee en inzake de
afbakening van het continentaal
plat (Trb. 1997, 14 en 15)
(25684, R1600);
- het voorstel van rijkswet

Wijziging van de Rijkswet
geweldgebruik krijgsmacht in de
uitoefening van de bewakings-
en beveiligingstaak (25813,
R1604).

Deze voorstellen van rijkswet worden
zonder beraadslaging en, na
goedkeuring van de onderdelen,
zonder stemming aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van:
- het voorstel van wet van het

lid Oudkerk houdende wijziging
van artikel 13 van de Wet op de
geneesmiddelenvoorziening
(25408).

De voorzitter: Ik geef de heer
Oudkerk graag de gelegenheid om
plaats te nemen in het daarvoor
bestemde vak in deze zaal. Ik heb
begrepen dat hij zal worden
bijgestaan door mevrouw Köbben,
die ik graag uitnodig om naast de
heer Oudkerk en de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport in
dit vak plaats te nemen.

De algemene beraadslaging wordt
geopend.

De voorzitter: Het woord is
allereerst aan mevrouw Hermann. Zij
zal met deze inbreng haar maiden-
speech in deze Kamer houden.
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Mevrouw Hermann (GroenLinks):
Mijnheer de voorzitter! Ik zal graag
iets zeggen naar aanleiding van het
voorstel van collega Oudkerk tot
wijziging van artikel 13 Wet op de
geneesmiddelenvoorziening. Het
gebruik en de kosten van geneesmid-
delen zullen ons het komende jaar
nog vaak bezighouden. Bewust noem
ik eerst gebruik en daarna kosten. De
geneesmiddelen waar wij hier over
praten worden op doktersrecept
gebruikt en ik wil daarbij graag drie
politieke uitgangspunten formuleren.
1. Op het persoonlijke vlak: ’’an

apple a day keeps the doctor away’’.
Een gezonde levensstijl betekent dat
mensen minder vaak met klachten
naar de dokter behoeven te gaan.
2. Op het vlak van de individuele

behandelaar: een verstandig
voorschrijfgedrag van de dokter is de
eerste stap naar kostenbesparing in
de geneesmiddelensector.
3. Op het structurele vlak:

gezondheidszorg dient naar de
mening van mijn fractie een
non-profitsector te zijn, waar
bedrijfsmatig werken wordt
gewaardeerd, maar waar positieve
bedrijfsresultaten besteed kunnen
worden aan verbetering van het
proces.
Mijn fractie wil graag haar

waardering uitspreken aan de
initiatiefnemer voor dit voorstel dat
een eerste poging doet om een reeds
uit 1994 daterende aanbeveling van
de interdepartementale werkgroep
geneesmiddelenvoorziening te
incorporeren in de bestaande wet.
Wel stelt zij daarbij de vraag
wanneer en hoe de minister
uitvoering gaat geven aan de in het
regeerakkoord aangekondigde
implementatie van beleid op het
terrein van de geneesmiddelen. In
hoeverre gaat het daarbij vooral om
op het budget gerichte maatregelen,
of is de minister voornemens ook
maatregelen op het gebied van de
kwaliteit van zorg voor te stellen?
Zoals het voorstel nu, na de tweede
nota van wijziging, luidt, bevestigt
het het gegeven dat de ziekenhuizen
met een bepaald aantal bedden een

eigen ziekenhuisapotheek hebben,
waarvan de apotheker in dienst is bij
het bestuur van het ziekenhuis.
Daarnaast bevat het voorstel drie

elementen. De ziekenhuisapotheek
mag ook geneesmiddelen afleveren
aan mensen die niet of niet meer in
het ziekenhuis zijn opgenomen.
Kleinere ziekenhuizen en andere
intramurale AWBZ-inrichtingen
hebben de keuze tussen een eigen
ziekenhuisapotheek, een overeen-
komst met een andere ziekenhuis-
apotheek of een overeenkomst met
een openbare apotheek. Samenwer-
kingsverbanden van ziekenhuizen en
andere intramurale instellingen die
gezamenlijk een eigen apotheek
willen hebben, kunnen daar van de
minister toestemming voor krijgen.
De motivatie voor de voorstellen is
dat de nu van kracht zijnde regelge-
ving doelmatigheid in de weg staat
en dat verhoging van efficiëntie en
besparing nu mogelijk zouden
worden. Die redenering wordt
ondersteund door het advies van het
Centraal orgaan tarieven gezond-
heidszorg uit 1997 en de stelling-
name van Zorgverzekeraars
Nederland. Ook de Koninklijke
Nederlandse maatschappij tot
bevordering der farmacie kan zich
met enige kanttekeningen in het
voorstel vinden. Overigens stelt het
COTG, dat vooral bij de aflevering
aan instellingen kwalitatieve en
kostentechnische voordelen te
verwachten zijn. Of een extramurale
levering aan individuele patiënten
ook besparingen oplevert, is zeer de
vraag omdat daar vooral een
verplaatsing van de aflevering
optreedt. Het toezicht op de
zogenaamde U-bochtconstructie
vraagt volgens het COTG een wat
eigen benadering. Daarop wil ik
vanmiddag niet ingaan.
Mijn fractie wil vooropstellen dat

de kwaliteit van zorg voor haar het
belangrijkste criterium is. Voor de
instellingen neem ik dan ook graag
de aanbevelingen van de inspectie
voor gezondheidszorg in het rapport
Geneesmiddelendistributie in
verpleegtehuizen uit december 1997
over. Essentieel daarin is de invulling
van de functie toezichthoudend
apotheker. Het instellingsbestuur is
daarvoor verantwoordelijk. Sleutel-
woorden zijn geneesmiddelendistri-
butiesysteem, geneesmiddelen-
commissie, gebruik van het
formularium, documentatie en
registratie. Is de initiatiefnemer het
met ons eens, dat het voldoen aan
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